
 
 

 

 

Kibæk Lokalråd 
 

Referat fra lokalrådsmødet  
den 17. januar 2024 – kl. 19.00 i Alhuset. 

 
 

Mødedeltagere: Preben Staal, Kent Hvid, Knud Rahbek, Mogens Øster, Vinnie Borbjerg, 
Gitte Kiel og Lena Ælmholdt Hansen. 
Suppleant: Mads Ekstrøm og Annette Andersen. 

Fraværende: Suppleant Ina Balle Jeppesen. 

Fraværende uden afbud:  

Referent: Gitte Kiel 

 

Pkt. Dagsordenpunkter: 

 
1. 

 
Godkendelse af referat fra lokalrådsmødet den 29. november 2023. 
 
Beslutning: Referatet blev godkendt. 
 

 
2. 

 
Siden sidst ved formanden: 

1. Vintervedligeholdelse af stier i Kibæk. 
2. Badesøen i Kibæk 
3. Cykelhandlingsplan – Høring – Invitation fra Herning Kommune til cykelsnak 22/2-2024 kl. 18-

20.00 – jfr. rundsendt mail. 
4. Invitation fra Frivilligcenter Herning om frivilligaften i Kibæk.  
5. SoMe Workshop 
6. Brug af ”K-logoet”. 

 
Beslutning: 
Ad. 1. Stien mellem Brogade forbi børnesøen og op til købmanden er ikke på kommunens 
snerydningsplan, men da stien bliver ryddet alligevel, tages der ikke kontakt til kommunen om 
snerydning på nuværende tidspunkt. 
 
Ad. 2. 
Kommunen har gjort opmærksom på de bakterieproblemer, som borgernes fodring af ænder og 
svaner i mølledammen og i børnesøen giver på badevandskvaliteten i børnesøen. 
Møllelauget har drøftet problemet vedr. fordring af ænder og svaner i mølledammen, men har p.t. ikke 
valgt at gøre noget ved problemet.  
 
Lokalrådet ønsker at bevare børnesøen som badesø for børnene og besluttede derfor - i samarbejde 
med Kibæk Møllelaug og Herning Kommune - at forsøge at begrænse fodringen ved opsætning af 
forklarende skilte om konsekvenserne for vandkvaliteten ved fodring af ænder/svaner i Mølledammen 
og børnesøen. 
 
Ad. 3. Det aftaltes, at Mogens Øster og Gitte Kiel deltager i mødet den 22/2-2024.  
Herudover deltager Mogens Øster i stedet for Preben Staal i Centerbykontaktudvalgets møde samme 
dag. 
 
Ad. 4. Formanden tager kontakt til Frivilligcenter Herning om tidspunkt for afholdelse af mødet for 
frivillige i Kibæk. 
 
Ad. 5. Invitation til SoMe workshops er videresendt til Handelsudvalget. 
 
Ad. 6. Spejderne vil gerne bruge ”K-logoet” fra rundkørslen på muleposer, hvilket formanden har givet 
lov til. 
 
 



 
3. 

 
Møde med Herning Kommunes driftsafdeling – den 7/12 2023. 
Preben Staal, Gitte Kiel og Mogens Øster deltog i mødet med Svend-Erik Blaabjerg, Drift og Thomas 
Hørby Andersen, NGO. 
 
Der gives en status fra mødet. Mødereferat vedlægges. 
 
Beslutning:  
Referatet blev taget til efterretning. Herudover orienterede formanden fra mødet og om lokalrådets 
indsendte kommentarer om kommunens fremtidige græsvedligeholdelse. 
 
Der kom forslag om evt. at tænke børnene i Klatretræet ind i et løg-projekt, således de inddrages i at 
medbringe løg og sætte dem i et afgrænset område. 

 

 
4. 
 

 
Status vedr. områdefornyelsen i Kibæk 

1. Status på placering af ”Ungdomsknudepunktet” 
2. Status samt tidsplan for områdefornyelsen  

3. Status på by-identitetsgruppens arbejde med ny hjemmeside, (se link dev.kibæk.com (xn--
kibk-xoa.com) herunder 

a. Kibæk Lokalråds fremtidige logo 
b. Fotografering af Lokalrådets medlemmer. 
c. Fastsættelse af priser for erhvervsvirksomheders optagelse på hjemmesiden. 
d. Fastsættelse af priser for evt. reklamesponsorer nederst på forsiden. 

4. Status på digitale infotavler. 
  
Beslutning: 
Ad. 1. Herning Kommune har nu godkendt Ungdomsknudepunktets placering C, ved materielhuset, 
men projektet skal først til fornyet nabohøring.  
Forslag til fremtidig navn for ”Ungdomsknudepunktet” efterlyses på messen. 
 
Ad. 2. Tidsplanen for områdefornyelsen er skredet lidt p.g.a. vintervejret. Ved stationspladsen vil der 
også blive nedsat en mere stabil rør til fastholdelse af juletræet. 
 
Ad. 3.  Hjemmesiden er ved at være klar, men mangler dog stadig nogle interviews fra lokale borgere. 

a) Kibæk Lokalråds fremtidige logo bliver hjemmesidens logo. Slogan drøftes i 
hjemmesidegruppen. 

b) Ny dato for fotografering aftales med fotoklubben. 
c)   ”Erhvervsmedlemsskab” til hjemmesiden koster 750 kr. årligt. Medlemskabet omfatter 1 side 
på hjemmesiden med link til egen hjemmeside, og således arrangementer kan optages i 
Aktivitetskalenderen. Spot på digitale infotavler om arrangementer kan tilkøbes for 850 kr. 
 
Opslag på infotavlen for foreninger der ikke har tegnet medlemskab kan købes for 1.500 kr. pr. 
stk. 
d) Reklamesponsorer på hjemmesiden udsættes til senere. 

 
Ad. 4. Der er støbt sokler til de 2 digitale infotavler, men el-tilslutning mangler p.t. p.g.a. frost. 
Tavlerne forventes leveret og opsat i uge 4. 
 

 
5. 

 
Forberedelse af generalforsamling 
Lokalrådets generalforsamling er tidligere fastsat til torsdag den 25. april 2024 – kl. 19.00. 
Der tages stilling til følgende punkter: 

1. Lokaler og spisning 
2. Annoncering – Medie drøftes. 
3. Dirigent 
4. Beretning 
5. Økonomi v/Mogens 
6. Valg til bestyrelse 

I lige år vælges 2 borgervalgte bestyrelsesmedlemmer og 1 suppleant (Vinnie Borbjerg, Knud 
Rahbek samt Anette Andersen er på valg). 

7. Punkter til Handlingsplan for 2024-25. 
 
Beslutning: 
Ad. 1. Generalforsamlingen afholdes på Alhuset. Bestyrelsen mødes kl. 17.30 til smørrebrød. Afbud 
sendes til Gitte. 
Til generalforsamlingen kl. 19.00 serveres øl og vand, samt kaffe og kage. 

https://dev.kibæk.com/
https://dev.kibæk.com/


Ad. 2.Der annonceres ikke i Ugeposten, men alene på Facebook – Kibæk Lokalråd og Det sker i 
Kibæk - samt på de digitale infotavler. Dagsordenen blev godkendt. 
Ad. 3. Formanden spørger Torben Jensen. 
Ad. 4. Formanden udarbejder beretning.  
Ad. 5. Kassereren udarbejder årsregnskabet, der forelægges for bestyrelsen til godkendelse den 2/4-
2024 kl. 17.00, hvor fotografering samt messe også klares. 
Ad. 6. Alle ønsker at genopstille. 
Ad. 7. Formanden udarbejder Handlingsplan. Ideer til Handlingsplanen sendes til Preben. 
 

 
6. 

 
Rådets opgaver 
Iflg. Lokalrådets vedtægter, et det bl.a. rådets opgave, at udpege 2 Kibæk borgere til Kibæk 
Møllelaug’s bestyrelse – således der hvert år udpeges 1 medlem gældende for 2 år. 
 
Per Mathiasen er på valg i 2024. 
 
Beslutning: Per Mathiasen vil gerne tage en ny 2-årig periode i Møllelauget, hvilket blev godkendt. 
 

 
7. 

 
Placering af bænke  
 
Det drøftes, hvorvidt nuværende bænke er placeret de rigtige steder og om enkelte skal flyttes eller 
udskiftes. 
Bykort med bænke samt billedoversigt over bænke vedhæftes. 
 
Beslutning: 
Udsættes til efter områdefornyelsen er færdig. 
I mellemtiden bedes det enkelte medlem vurdere på, om der er bænke der skal flyttes eller udskiftes 
eller der er behov for ekstra bænke. 
 

 
8. 

 
Kibæk Messe. 
På sidste møde blev der nedsat en Ad-hoc-gruppe - bestående af Lena Ælmholdt, Mads Ekstrøm og 
Gitte Kiel - til at planlægge Lokalrådets stand på messen den 6. april 2024.  
 
Emner til standen: 

 Kibæk’s nye hjemmeside, Aktivitetskalenderen og de digitale infotavler præsenteres. 
Der tegnes medlemskaber til hjemmesiden på messen. 

 Reklamere for indvielsesdatoen for områdefornyelsen. 

 Reklamere for ”Spor i landskabet”. 
 

Der gives en status fra gruppens opstartsmøde den 15. januar 2024. 
 
Beslutning:  
Ad-hoc-gruppen orienterede om præsentationen af Kibæk’s nye hjemmeside på messen. 
Indvielsesdato og ”Spor i landskabet” tages dog ikke med. I stedet efterlyses forslag til navn på 
”Ungdomsknudepunktet”. Præmie er en Othellolagkage sponsoreret af Kibæk Bageri. 
 
Standen bemandes af 2 personer af gangen. Anette, Preben, Mads, Lena og Gitte fordeler 
messetiden imellem sig. Budgettet omfatter rimelige udgifter. 
 

 
9. 

  
Bordet rundt: 
 
Beslutning:  
Kent: Handelsudvalget arbejder med Kibæk Messen. 
Mogens. Julebelysning, opbevaring og juletræ beløber sig til ca. 37.000 kr.  
Indtægt fra Herning Kommune og Kibæk Elværk beløber sig til 55.000 kr. 
Kibæk Mølle indkalder til affaldsindsamling lørdag den 13. april 2024. 
Knud Rahbek: Juleoptoget forløb godt og vejret var juleagtigt. 
 

 
10. 

 
Orientering til pressen/facebook fra Lokalrådets møde.  
Beslutning:  
Formanden omtaler den nye hjemmeside og de digitale tavler for pressen. 
 

 
11. 

Eventuelt 
Intet. 



 
 


